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J E GY Z ŐKÖN Y V  
 

Készült: Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 2022. október 27-ei, 

munkaterv szerinti üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal I. emeleti tanácsterem 

 

Jelen vannak: Lazók Zoltán polgármester, Rajnai Gábor alpolgármester/települési képviselő, 

Gyuga Mihály József, Hermann Istvánné, Kontschán Flórián Jenő, Molnár 

István, Papp Péter Attila, Sólyom Jöran, Szanyi Gábor, Székely Antal és 

Vargáné Vojnár Katalin települési képviselők, Dr. File Beáta jegyző  

 

Távol van: Szabó Mihály alpolgármester/települési képviselő 

 

Meghívottak: a hivatal munkatársai, további meghívottak és megjelentek a mellékelt 

jelenléti ív szerint 

 

 

Lazók Zoltán polgármester köszöntötte képviselőtársait, az ülésre meghívottakat, az érdeklődőket, a 

televízió és az internet nézőit.   

 

A képviselő-testület munkaülését 16 óra 02 perckor megnyitotta.  

 

Megállapította, hogy a képviselő-testület határozatképes, mert a 12 fő települési képviselőből 11 fő 

jelen volt.  

 

Jelezte, a megküldött meghívóban 17 napirendi pont szerepel. A napirend vonatkozásában az alábbi 

módosító javaslatot tette: 

 

Javasolta az „Előkészítő költségek biztosítása az Oroszlány - Felső-telepi Iparterület fejlesztése című 

pályázathoz (TOP Plusz -1.1.1.-21)” tárgyú sürgősségi indítvány napirendre vételét, tárgyalási 

sorrendet tekintve 11. napirendi pontként.  

 

Tehát összesen 18 napirendre tett javaslatot, így a többi napirendi pont számozása értelemszerűen 

módosul. 

 

Tájékoztatta a képviselő-testületet arról, hogy a kiküldött meghívóban szereplő 16. napirendi pontot, a 

Jó tanuló, jó sportoló cím adományozásáról szóló előterjesztést Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló törvény 46. § (2) bekezdés a) pontja alapján kötelező zárt ülésen tárgyalni, 

ezért a zárt ülésről való tárgyalás külön szavazást nem igényel. 

 

Tájékoztatta továbbá a képviselő-testületet arról, hogy a kiküldött meghívóban szereplő 17. napirendi 

pont „Oroszlány város közműves szennyvízelvezetés és -tisztítás víziközmű-szolgáltatási ágazatát 

érintő 2022. évi Gördülő Fejlesztési Terv módosítása” című előterjesztés zárt ülésen történő 

tárgyalására Magyarország helyi önkormányzatairól szóló törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján 

tesz javaslatot, mert a képviselő-testület zárt ülést rendelhet el az általa kiírt pályázat feltételeinek 

meghatározásakor, a pályázat tárgyalásakor, ha a nyilvános tárgyalás az önkormányzat vagy más 

érintett üzleti érdekét sértené. 

 

A napirendi pontokkal kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem volt, kérte képviselőtársait, szavazzanak 

a meghívóban nem szereplő sürgősségi indítvány napirendi pontok közé történő felvételéről, a 

tárgyalási sorrendet tekintve 11. napirendi pontként. 

 



 

2 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

165/2022. (X. 27.) határozata 

sürgősségi indítvány napirendre vételéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

A 2022. október 27-ei, munkaterv szerinti ülésén a az „Előkészítő költségek biztosítása az Oroszlány - 

Felső-telepi Iparterület fejlesztése című pályázathoz (TOP Plusz -1.1.1.-21)” tárgyú sürgősségi 

indítvány 11. napirendi pontként tárgyalja. 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

Lazók Zoltán polgármester, kérte, szavazzanak az „Oroszlány város közműves szennyvízelvezetés és 

-tisztítás víziközmű-szolgáltatási ágazatát érintő 2022. évi Gördülő Fejlesztési Terv módosítása” 

tárgyú előterjesztés zárt ülésen történő tárgyalásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

166/2022. (X. 27.) határozata  

az „Oroszlány város közműves szennyvízelvezetés és -tisztítás víziközmű-szolgáltatási ágazatát 

érintő 2022. évi Gördülő Fejlesztési Terv módosítása” tárgyú napirendi pont zárt ülésen történő 

tárgyalásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

2022. október 27-ei, munkaterv szerinti ülésén az „Oroszlány város közműves szennyvízelvezetés és -

tisztítás víziközmű-szolgáltatási ágazatát érintő 2022. évi Gördülő Fejlesztési Terv módosítása” tárgyú 

előterjesztést zárt ülésen tárgyalja. 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak a már módosított napirendi pontok tartalmának és 

tárgyalási sorrendjének elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület a napirendet nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta a következő határozatot:  



 

3 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

167/2022. (X. 27.) határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

2022. október 27-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja: 

1. Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

2. Oroszlány Város Önkormányzata helyi közútjainak forgalmi rendje 

3. Döntés a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII. 6.) számú rendelet 

felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés feltételeiről 

4. Tájékoztató az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság éves munkájáról  

5. Tájékoztató Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról  

6. Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2021/2022. nevelési évben végzett tevékenységéről 

7. Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. évi munkaterve  

8. További önkormányzati döntések a megnövekedett rezsiköltségek hatásának kezelése érdekében 

9. Ajánlatkérés „Rendelési időn kívül végzett központi orvosi (felnőtt- és gyermekorvosi) ügyeleti 

szolgáltatás Oroszlány, Bokod, Kecskéd, Szákszend, Dad, Kömlőd települések közigazgatási 

területén” tárgyban 

10. Döntés Pályázati Önerő összegének pontosításáról a TOP-1.4.1-19-KO1-2019-00002 

pályázattal kapcsolatban 

11. Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezése 

12. Az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntések 

13. Helyi közutak, parkolók és járdák közlekedésfejlesztési koncepciójával kapcsolatos döntések 

14. Településrendezési Tervvel kapcsolatos döntések 

15. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés: 

16. „Jó tanuló - jó sportoló” cím elnyerésére kiírt pályázatok elbírálása 

17. Oroszlány város közműves szennyvízelvezetés és -tisztítás víziközmű-szolgáltatási ágazatát 

érintő 2022. évi Gördülő Fejlesztési Terv módosítása 

 

Felelős: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

1. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, a hozott 

döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Előadó: Lazók Zoltán polgármester 

  Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az előterjesztésben 16 pontban számolt be a két ülés között 

történt fontosabb eseményekről. A határozati javaslat 3 pontból áll. A tájékoztató elfogadása mellett 

döntést kért: 

- Sólyom Jöran települési képviselő tanácsnokká választásáról 2022. november 1. napjától a 

városfejlesztési, városrendezési tervek és programok, beruházások, önkormányzati vagyon 

hasznosításának felügyeletével kapcsolatos feladatok ellátására. 

- a 117/2020. (X.22.) számú határozattal módosított 181/2019. (XI.19.) Kt. határozat 3. pontjának 

kiegészítéséről a következők szerint: 
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„A Kiválasztási Munkacsoport helyett a polgármester dönt a nettó 3 millió Ft feletti, de a 

közbeszerzési értékhatárt el nem érő önkormányzati beszerzések közül azokban az ügyekben, 

amelyekben rendkívüli sürgősség áll fenn. A rendkívüli sürgősséggel történt beszerzésekről és a 

rendkívüli sürgősség okáról a polgármester utólag, a következő munkaterv szerinti ülésén 

tájékoztatja a Képviselő-testületet.” 

 

Papp Péter Attila települési képviselő jelezte, frakciójuk támogatja polgármester úr felhatalmazását, 

azonban kérik, hogy szűkítsék a kört, hiszen itt elsősorban az energiaválságról, illetve talán még a 

közétkeztetéssel kapcsolatos döntésekről lehet szó. Kérik továbbá, hogy polgármester úr a döntés előtt 

elektronikus úton tájékoztassa a képviselő-testületet. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, ennek nem látja akadályát. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, pont az energiatakarékosság és a rezsicsökkentés érdekében tett 

intézkedések esetében jött elő ez a kérdéskör. Példaként a tűzoltóság esetében egy kazánmegrendelést 

említett. Országos szinten egy darab faelgázosító kazán volt az egész országban, amit akkor le kellett 

foglalni annak érdekében, hogy minél hamarabb rendeződhessen a tűzoltóságon a fűtési helyzet. Ezért 

javasolták a közbeszerzési szabályzat kiegészítését ezzel a kitétellel. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő jelezte, bízik benne, hogy polgármester úr 3 alternatív 

árajánlatból fogja a legkedvezőbbeket kiválasztani. Tehát bízik benne, hogy tartja magát a 

közbeszerzések alapszabályához, mely szerint több árajánlatból a legkedvezőbb árajánlatot adót 

választja ki győztesnek. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, természetesen törekedni fog rá, de a jegyző asszony által 

említett példa is azt mutatja, nem lehetett volna több helyről árajánlatot kérni. De ha ilyen eset 

előfordul, az az indoklásban szerepelni fog. 

Egyeztetést követően jelezte, Papp Péter Attila képviselőtársa által tett javaslatot a szabályzatba bele 

fogják fogalmazni. 

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, ezért kérte, szavazzanak az előterjesztés 

szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés-kiegészítés szerinti határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő 

települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő 

határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

168/2022. (X. 27.) határozata 

a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatóról, a hozott döntésekről, a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. A városfejlesztési, városrendezési tervek és programok, beruházások, önkormányzati vagyon 

hasznosításának felügyeletével kapcsolatos feladatok ellátására 2022. november 1. napjától 

tanácsnokká választja Sólyom Jöran települési képviselőt. 

2. A 117/2020. (X.22.) számú határozatával módosított 181/2019. (XI.19.) Kt. határozat 3. pontját, 

melyben a nettó 3 millió Ft feletti, de a közbeszerzési értékhatárt el nem érő önkormányzati 

beszerzések esetén irányadó eljárást határozta meg a következőkkel egészíti ki: 
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„A Kiválasztási Munkacsoport helyett a polgármester dönt a nettó 3 millió Ft feletti, de a 

közbeszerzési értékhatárt el nem érő önkormányzati beszerzések közül azokban az ügyekben, 

amelyekben rendkívüli sürgősség áll fenn. A rendkívüli sürgősséggel történt beszerzésekről és a 

rendkívüli sürgősség okáról a polgármester utólag, a következő munkaterv szerinti ülésén 

tájékoztatja a Képviselő-testületet.” 

3. Elfogadja a két ülés között történt fontosabb eseményekről szóló tájékoztatót és a jelentést a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  Oroszlány Város Önkormányzata helyi közútjainak forgalmi rendje 

 

Előadó:  Szanyi Gábor, a VFKB elnöke 

   Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság októberi 

ülésén foglalkozott az elmúlt időszakban felmerült forgalomtechnikai felvetésekkel és a helyi 

közútkezelő szakmai javaslata alapján elvégezte az igények, vélemények teljes körű felülvizsgálatát. 

Az előterjesztés 1. mellékletében részletezett, a bizottság által támogatott újabb forgalomtechnikai 

beavatkozásoknak a képviselő-testület által történő elfogadására a helyi közutak forgalmi rendjéről 

szóló önkormányzati rendelet módosításával kerülhet sor. A változások bevezetésének javasolt 

határideje 2022. december 1. napja. 

Szintén az előterjesztés 1. mellékletében részletezett és a bizottság által nem támogatott forgalmi rend 

módosítási kérelmekkel kapcsolatos képviselő-testületi döntést a határozati javaslat tartalmazza. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a szakbizottság  

- a Benedek Elek EGyMI részére – az Eszterházy utcából nyíló közút mellett – létesített 

zúzottköves várakozóhelyre vonatkozóan engedélyhez kötött parkolási rend elrendelését 5 igen 

szavazattal támogatta. 

- a Táncsics M. út 31-41. számok közötti belső útján egyirányú közúti forgalmi rend elrendelését 

4 igen és 1 nem szavazattal elfogadásra javasolta. 

- a Majki-patak Felső-tavi gátján az érintett útszakaszra engedéllyel történő behajtásra vonatkozó 

kérelmeket 5 nem szavazattal elutasította. 

- a Kertalja utca 2/a-d. közúti szakaszon 4 igen és 1 nem szavazattal a szakmai javaslatot fogadta 

el. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérdése az volt, hogy az eltelt bő 2 hónap alatt a majki gátnál 

történt-e műszaki felmérés, történt-e forgalomszámlálás, illetve kiderült-e, hogy ki volt a javaslattevő? 

ugyanis két hónappal ezelőtt majdnem a József Attila Általános Iskola igazgatója keveredett ebbe bele. 

Továbbra is indoklás nélkül korlátozzák ott a turistaforgalmat, vagy azóta felmérték-e műszaki, illetve 

forgalmi állapotokat? 

 

Bartalus László osztályvezető elmondta, műszaki felmérés nem készült még és forgalomszámlálás 

sem készült a gáton. Azt lehet látni, hogy a kihelyezett tábla ellenére a gépjárműforgalom továbbra is 

jelentős a gáton.  

A javaslat szakmai javaslat volt. Minden héten kooperációs értekezletet tartanak a hivatalban az OIH 

Zrt. szakembereivel, és gyakorlatilag ezeken az értekezleteken hangzott el több alkalommal is ez a 

javaslat. Nem a József Attila iskola igazgatója volt a javaslattevő, az egy téves előterjesztés-bevezető 

volt. Megismételte, hogy egyetértettek ezzel a javaslattal a kooperációs értekezleten. 

A héten jelent meg egy hír arról, mivel a majki alsó tó gátja több mint 8 éve szivárog, hogy több millió 

forintos beruházással fogja maga a horgászegyesület az állami tulajdonost képviselve megcsinálni a 

töltés alját. Várhatóan ilyenre előbb-utóbb sor fog kerülni mindegyik ilyen épített töltésnél. 
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Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, amikor a gát forgalmi rend változását tárgyalták, 

és gyakorlatilag mindkét irányú áthajtást letiltotta a város, akkor kifejtette azon véleményét, hogy nem 

csak ez van letiltva, hanem a múzeum felé menő ún. csákvári út is mindkét irányból behajtani tilos, 

gyakorlatilag teljesen lezárták a majki tóhoz való átjárást, illetve, hogy rövidebb úton meg lehessen 

kerülni a tavat. Szerinte szakmailag a horgászegyesület és a műemlékegyesület részéről érkezett 

engedélykérést lehetne támogatni, gyakorlatiatlan az, hogy minden irányból letiltják a behajtást. A 

horgászegyesületnek, ha haltelepítés van, stb. körbe kell gépjárművel járni a tavat, nem indokolt, hogy 

több kilométert kerüljenek. A műemlékegyüttes fogadórésze lent van a csákvári út mellett, a 

látogatandó mű fent van, ha az ott dolgozók egyik irodából a másikba akarnak menni, akkor 

kénytelenek körbe menni autóval. Támogatható azt, hogy ennek a két egyesületnek a kérését fontolja 

meg a képviselő-testület támogatásra. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az érvrendszert nehéz kidolgozni, mert ha valakinek engedik, 

akkor másnak miért nem engedik meg. A bizottság ebben állást foglalt. Nem lezárt kérdés ez. Akár 

pénzt is lehet hozzá szerezni, tárgyalni szeretnének az állammal arról, hogy vegye át a gátat és attól 

kezdve a források is tisztázódnak, miből lehetne megerősíteni, hogy alkalmas legyen a gépjármű-

forgalomra. Nem zárják le véglegesen.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő pontosította, nem arról beszélt, hogy bárkinek 

engedélyezzék az átjárást a gáton, hanem két ott tevékenykedő szervezeteknek, akik a munkájukhoz, 

tevékenységi körükhöz szeretnék ezt a kérést érvényesíteni. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a majki vezetőkkel személyesen fog egyeztetni. Ha valami 

érdemi megállapodást kötnek, akkor tájékoztatni fogja a képviselő-testületet. 

  

Papp Péter Attila települési képviselő visszautalt polgármester úr mondatára, hogy „Egyiknek lehet, 

a másiknak nem.” Pont ezt nem érti, hogy egyiknek sem és a másiknak sem lehet, de miért nem? Ha 

Bartalus osztályvezető úr volt a javaslattevő, akkor ha nem készült műszaki feltérképezés, akkor ki 

ütött a hasára, hogy rossz műszaki állapotban van a gát? Ha nem történt forgalomszámlálás, akkor ki 

találta ki, hogy ott megnőtt a forgalom? Ha meg ezek nem igazak, akkor miért kell lezárni a turisták 

elől? Semmit nem tesznek ebben a városban, hogy becsalogassák a turistákat. Végre elkészül két nagy 

volumenű turistalátványosság, s a legrövidebb utat lezárják a turisták előtt. Nagyon helytelen döntés és 

a város saját magának tesz rosszat vele. Nincs indoka a lezárásnak addig, amíg nem készül műszaki 

felmérés, illetve forgalomszámlálás. Akkor az csak egy javaslat volt és nincs indoklás, hogy miért 

zárják le. 

 

Székely Antal HB elnök/települési képviselő költői kérdést tett fel. Megpróbált utánanézni, de nem 

találta a nyomát, hogy ez a bizonyos látogatóközpontot miért pont oda építették, messze a kastélytól? 

Véleménye szerint amíg ez a vita el nem dől, addig kockázatos ilyen forgalmat rávinni a gátra. Ha 

valami történik a gáttal, vagy személlyel, akkor nem lesz felelőse az eseménynek, megint lehet 

egymásra mutogatni. Amíg ez el nem készül, és egy releváns anyag nem kerül a képviselő-testület elé, 

addig nem szabad ezt kockáztatni. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő Székely Antal elnök úr hozzászólásával kapcsolatban kérdezte, 

hogy minek kell elkészülnie? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a gáttal kapcsolatos javaslatnak, hogy mi legyen a gát jövője.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő az előterjesztés 1. melléklete szerinti táblázat 4. alpontjáról 

külön szavazást kért.  

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, a táblázat 1-2. során szereplő javaslat be van építve a rendeletbe, 

így a táblázat 3. és 4. pontjáról fognak külön szavazni. 

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, először szavazzanak az 

előterjesztés szerinti rendelettervezet elfogadásáról. 
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A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 9 igen szavazattal és 

2 tartózkodással a rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

15/2022. (XI. 3.) önkormányzati rendeletét 

az Oroszlány Város Önkormányzata helyi közútjainak forgalmi rendjéről szóló 

15/2017. (X. 22.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, aki a helyi közutak forgalmi rendje módosításának – az 

előterjesztés melléklete 3. pontjában rögzített kérelem szerinti – megvalósítását nem támogatja, az 

igennel szavazzon. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

169/2022. (X. 27.) határozata 

a helyi közutak forgalmi rendjének módosítása iránti kérelmekkel kapcsolatos döntésről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Nem támogatja a helyi közutak forgalmi rendje módosításának – az előterjesztés melléklete 3. 

pontjaiban rögzített kérelem szerinti – megvalósítását. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére:  2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, aki a helyi közutak forgalmi rendje módosításának – az 

előterjesztés melléklete 4. pontjában rögzített kérelem szerinti – megvalósítását nem támogatja, az 

igennel szavazzon. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 7 igen és 4 nem 

szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

170/2022. (X. 27.) határozata 

a helyi közutak forgalmi rendjének módosítása iránti kérelmekkel kapcsolatos döntésről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Nem támogatja a helyi közutak forgalmi rendje módosításának – az előterjesztés melléklete 4. 

pontjaiban rögzített kérelem szerinti – megvalósítását. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére:  2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 
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3. NAPIRENDI PONT: Döntés a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. 

(XII. 6.) számú rendelet felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés 

feltételeiről 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a "LIBITINA" Kegyeleti Szolgáltató Korlátolt Felelősségű 

Társasággal fennálló, köztemető fenntartási és üzemeltetési feladatainak ellátása tárgyú, jelenleg 

hatályos kegyeleti közszolgáltatási szerződés 2022. december 31. napján lejár. Ezt megelőzően 

Oroszlány Város Önkormányzata 2012. május 11. napján közbeszerzési eljárás eredményeként kötött 

szerződést a Társasággal, mely szerződést több alkalommal, változatlan feltételekkel hosszabbította 

meg. A szerződésben az üzemeltetési díj a következők szerint került meghatározásra:  

„Üzemeltető a szolgáltatást igénybe vevőknek, illetve a temetkezési szolgáltatóknak, vállalkozásoknak 

számlázott sírhelydíjak és egyéb díjak 100 %-ára jogosult.” 

A rendelet szerinti sírhelydíjakat és egyéb díjakat az üzemeltető szedi be, erről negyedévente 

elszámolást készít és ezzel egyidejűleg az általa beszedett díjakat az Önkormányzat részére átutalja. 

Az Önkormányzat az üzemetető számlája alapján, a negyedévet követő 30. napig fizeti ki az 

üzemeltetési díjat az üzemeltető részére. 

A sírhelydíjak és egyéb díjak felülvizsgálata megtörtént, az üzemeltetővel történő egyeztetés alapján 

és a környező települések aktuális díjait is figyelembe véve. A javaslattételnél figyelembe vették azt is, 

hogy a jelenleg hatályos sírhelydíjak 2006. április 5. napján kerültek bevezetésre és azóta nem 

módosultak. 

A hosszú távú időszakra szóló szerződés helyett javasolta, hogy rövid távra, azaz 2023. I. negyedévére 

bízzák meg a jelenlegi üzemeltetőt az üzemeltetéssel, a határozati javaslatban meghatározott módon. 

A közbeszerzési eljárást elő kell készíteni oly módon, hogy a közbeszerzési szerződés 2023. április 1. 

napján hatályba léphessen. 

 

Hermann Istvánné települési képviselő jelezte, a két ülés közti tájékoztatóban szerepel, hogy egy 

köztemetés volt 226.694 Ft-ért. Tatabányán a köztemetések 80.000-85.000 Ft-ba kerülnek. Kérdése az 

volt, hogy miért van ilyen nagy árkülönbözet a két városban a köztemetések között?  

 

Dobos János ügyvezető elmondta, a kegyeleti közszolgáltatási szerződésben meg van határozva, hogy 

az önkormányzat milyen díjat fizet ki a köztemetésért és ennek a tartalma is meg van határozva a 

szerződésben. Valamint van ennek egy olyan pontja, hogy minden más díj, amit nem tartalmaz ez a 

szerződést, az hozzáadódik. Legtöbb esetben a köztemetéseknél a többletköltséget az jelenti, hogy 

mire eldől, hogy az elhunytnak nincs hozzátartozója, illetve mire a megfelelő szervek kiderítik, hogy 

ki a jogosult, ki a kötelezett, elég sok idő eltelik és a tatabányai kórháznak a saját szabályzata van a 

hűtési díjra. Jogszabályban van leírva, hogy hány napig kell várnia a kórháznak, mire lejelentheti a 

megfelelő önkormányzat számára, hogy nem jelentkezett senki az elhunytért. Ott már eltelik 7-8 nap. 

Utána az önkormányzatoknak is fel kell deríteniük, hogy valóban alkalmazható-e az elhunytra a 

köztemetés. Ez is több nap. Az így felhalmozódott költség a szerződésben szereplő összeg 

többszörösére is rúghat. 39.000 Ft + áfa a köztemetés költsége, amit cégük kiszámláz az önkormányzat 

részére, és a hűtési díjak néha 70.000-100.000 Ft-ra rúgnak. Van még egy probléma. A városban a 

közszolgáltatási szerződés keretében a Libitina Kft. kérhető fel a helyi halottszállításra. A 

szerződésben a szállításra vonatkozóan szerepel egy kedvező díj, de sok esetben más városokból 

hívnak ki halottszállítókat. Ennek a költsége 60.000-70.000 E Ft-os tétel is lehet. Így a költség, amit 

viselnie kell az önkormányzatnak 200 E Ft fölé emelkedhet.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő összegezte, tehát az alapdíj 39.000 Ft + áfa, és Tatabányán 

90.000 Ft? Tehát akkor nálunk fele, nem a duplája, ahogy indul a kérdés. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, igen.  

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő elmondta, a bizottság hosszan és részletesen tárgyalta 

az előterjesztést, és 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolta azt. 
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További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztéshez tegnapi napon megküldött rendelettervezet elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő részvételével, 11 igen szavazattal a 

rendelettervezetet elfogadta és megalkotta  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

16/2022. (XI. 3.) önkormányzati rendeletét 

a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII. 6.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

Lazók Zoltán polgármester kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat 

elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés szerinti határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő települési 

képviselő részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

171/2022. (X. 27.) határozata 

a temetőről és a temetkezési tevékenységről szóló 21/2000. (XII. 6.) számú rendelet 

felülvizsgálatáról és a temetőüzemeltetés feltételeiről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza:  

1. A képviselő-testület a 2023. január 1. és 2023. március 31. közötti időszakra vonatkozóan 

szerződést köt a "LIBITINA" Kegyeleti Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal 

(székhelye: 2890 Tata, Hajdú utca 36.) a Köztemető fenntartási és üzemeltetési feladatainak 

ellátására kegyeleti közszolgáltatási szerződés keretében a következők szerint:  

• ellenszolgáltatásként a korábbi időszakhoz hasonlóan kizárólag az általa beszedett sírhelydíjak 

és egyéb díjak összegére jogosult,  

• üzemeltetőt beruházási kötelezettség nem terheli, 

• üzemeltetető havonta utólag tételes elszámolást köteles benyújtani a beszedett díjakról és az 

üzemeltetés költségeiről.  

2. Felkéri a polgármestert, hogy a köztemető fenntartási és üzemeltetési feladatainak ellátása tárgyú 

közbeszerzési eljárást készítse elő, annak érdekében, hogy a közbeszerzési szerződés 2023. április 

1. napján hatályba léphessen. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

4. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság éves 

munkájáról 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Szabó Imre tűzoltóparancsnok 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság vezetője 

elkészítette az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt évben végzett munkájáról 

szóló beszámolót, amely részletesen tartalmazza a köztestület elvégzett feladatait és eredményeit, 

illetve a tűzoltó-parancsnokság pénzügyi helyzetének alakulását. 
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Szabó Imre tűzoltóparancsnok jelezte, a beszámolóban még nem volt lehetősége megemlíteni azokat 

az intézkedéseket, amiket a rezsinövekedés miatt hoztak. Időközben készül egy felülvizsgálat a 

tűzoltóság, illetve az egész sportkomplexum területén. Megállapították, hogy a melegvíz-ellátási 

rendszer nagyon korszerűtlen, és ez hatalmas energiaveszteséggel jár, illetve a megemelkedett árak 

miatt más fűtési módszert kell, hogy válasszanak. 

Polgármester úrral egyeztettek, a melegvíz-ellátást a továbbiakban elektromos bojlerekkel fogják 

biztosítani a tűzoltóság részére, illetve egy faelgázosító kazán került megrendelésre, amit reményeik 

szerint november végére be tudnak üzemeltetni és ezzel a kazánnal tudják majd a fűtési időszakban 

biztosítani a tűzoltóság melegvíz-igényét is. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés szerinti határozati javaslatot nyílt szavazással, 11 fő települési 

képviselő részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

172/2022. (X. 27.) határozata 

az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság éves munkájáról  

szóló tájékoztatóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Az Oroszlány Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság éves munkájáról szóló beszámolót az 

előterjesztés melléklete szerinti tartalommal elfogadja, egyidejűleg megköszöni a tűzoltó-

parancsnokság vezetőségének és tűzoltóinak az eredményes, áldozatos tevékenységüket.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. november 3. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

5. NAPIRENDI PONT: Tájékoztató Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves 

munkájáról 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Gánics József, az egyesület elnöke 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület elnöke elkészítette az 

Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló beszámolót, amely részletesen 

tartalmazza az egyesület fő célkitűzéseit, az elvégzett feladatait és eredményeit, illetve az egyesület 

pénzügyi helyzetének alakulását. 

 

Gánics József elnök tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a beszámoló elkészülte óta már változás állt be a 

gazdasági helyzetükben., ugyanis a cégautóadó a második félévtől a duplájára emelkedett. Az OPSZ 

cégautóadóra megállapodás alapján ad támogatást, de az csak a felét fedezi annak, amit ki kell 

fizetniük. A cégautóadó idén 94 E Ft, jövőre 480 E Ft lesz. Nem tudja, hogy fogják kigazdálkodni 

ezeket az összegeket. Háttérinformációja szerint az OPSZ nem fogja kiegészíteni a különbséget a II. 

félévre és állítólag jövőre lehet, hogy egyáltalán nem adnak támogatást rá. Az üzemanyagot rendes 

áron kell megvenniük, nem kapnak kedvezményt rá, ez már a beszámolóban szerepel. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 
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A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

173/2022. (X. 27.) határozata 

Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló tájékoztatóról  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Oroszlány Város Polgárőrsége Egyesület éves munkájáról szóló beszámolót elfogadja az előterjesztés 

melléklete szerinti tartalommal, egyidejűleg megköszöni az Egyesület tagjainak eredményes 

tevékenységüket. 

 
Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 

 

6. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Óvodái beszámolója a 2021/2022. nevelési évben 

végzett tevékenységéről 

 

Előadó:  Székely Antal, a HB elnöke 

   Előkészítő: Benyiczki Ágota intézményvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Oroszlány Város Óvodái intézményvezetője az óvoda 

2021/2022. nevelési évben végzett tevékenységéről szóló beszámolót elkészítette, amely teljes körű 

tájékoztatást nyújt az intézmény működési feltételeiről, a nevelési év kiemelt feladatainak intézményi 

megvalósításáról, az év során végzett különböző intézményi feladatokról, valamint az elért 

eredményekről. 

 

Székely Antal HB elnök/ települési képviselő véleménye szerint az óvodák dolgozói minden 

dicséretet megérdemelnek, köszönetet mondott az óvoda munkatársainak a munkájukért és gratulált a 

munkájukhoz.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő kérdés az volt, van-e összehasonlító adatsor arról, hogy az 

elmúlt 1-2 évben hogyan alakult a beiratkozások száma? Tavalyi évhez képest hogy alakult a beíratott 

gyerekek száma? 

 

Benyiczki Ágota intézményvezető elmondta, a tavalyi évhez képest hasonló a szám, nem növekedett 

számottevőnek a gyerekek száma. Inkább az SNI-s gyerekek száma és beilleszkedési, 

magatartászavarok gyerekek száma növekedett. Az SNI-s gyerekek a létszám szempontjából kettőt 

vagy hármat érnek, így maximális kihasználtság van az óvodákban.  

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 



 

12 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

174/2022. (X. 27.) határozata 

 Oroszlány Város Óvodái 2021/2022. nevelési évben végzett tevékenységéről szóló 

beszámolójáról 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. Az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal elfogadja Oroszlány Város Óvodái 2021/2022. 

nevelési évben végzett tevékenységéről szóló beszámolót. 

2. Köszönetet mond Oroszlány Város Óvodái munkatársainak a nevelési évben végzett munkájukért. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. november 3. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

7. NAPIRENDI PONT: Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. évi munkaterve 

 

Előadó:  Székely Antal, a HB elnöke 

   Előkészítő: Benyiczki Ágota intézményvezető 

 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a nevelési-oktatási intézmények működéséről és a köznevelési 

intézmények névhasználatáról szóló EMMI rendelet szerint az óvodai munkaterv határozza meg az 

óvodai nevelési év helyi rendjét. Ennek elkészítéséhez az intézményvezető kikéri a fenntartó 

véleményét.  

Az intézmény vezetője elkészítette a 2022/2023-as nevelési évre szóló munkatervet, amely tartalmazza 

a szakmai munkaterv keretében megvalósuló tevékenységeket, szakmai belső ellenőrzési feladatokat, a 

nevelési évet érintő pedagógiai fejlesztési célokat és elképzeléseket a felelősök és határidők 

megjelölésével. Az intézmény munkaterve által részletes betekintést nyerhetnek az eseménynaptár 

alapján a csoportokban tervezett fontosabb feladatokról, eseményekről, fejlesztő programokról. 

 

Kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

175/2022. (X. 27.) határozata 

Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. nevelési évre vonatkozó munkatervéről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal elfogadja Oroszlány Város Óvodái 2022/2023. 

nevelési évre vonatkozó munkatervét. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. november 3. 

  a határozat végrehajtására: 2023. augusztus 31. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

a határozat végrehajtásáért: Benyiczki Ágota intézményvezető 
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SZÜNET 

16:52-17:06 

 

 

8. NAPIRENDI PONT: További önkormányzati döntések a megnövekedett rezsiköltségek 

hatásának kezelése érdekében 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. File Beáta jegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a megnövekedett rezsiköltségek hatásának kezelése érdekében 

a szükséges intézkedési javaslatok egyeztetése az elmúlt hetekben folyamatosan zajlott. Az 

előterjesztés részletesen tartalmazza mindazon intézkedéseket, amelyeket az intézményvezetők, 

cégvezetők tettek a költségek csökkenthetősége érdekében. Megfogalmazásra került több olyan 

javaslat, intézkedés is, amelyeket az év végéig meg kell vizsgálni és szükség esetén intézkedést kell 

tenni. 

Az előterjesztés a négy önkormányzati intézményről (a közös önkormányzati hivatallal együtt), a 

sportlétesítményekről, az önkormányzati tűzoltóságról, az önkormányzati tulajdonban lévő, de oktatási 

intézmények vagy állami szervezetek által használt ingatlanok rezsifizetési rendszeréről és a 

közvilágítási energiafogyasztás mérséklésének lehetőségeiről szól. Az előterjesztés tartalmát a tegnapi 

napon a Veszélyhelyzeti és Költségvetés Védelmi Munkacsoport ülésén egyeztették, amely ülésre a 

települési képviselők is meghívást kaptak. Az előterjesztés tegnap délután kiküldésre került. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő jelezte, bizottságuk az előterjesztést tárgyalta és 5 

igen szavazattal elfogadásra javasolta. 

 

Lazók Zoltán polgármester pontosította, ezt az előterjesztést nem tudta a bizottság tárgyalni. A 

nyersanyagot tárgyalta a bizottság. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő véleménye szerint Oroszlány Város Óvodáinál a további 

megoldásnál kimaradt a más gázszolgáltatótól való ajánlatkérés. Kérdése az volt, hogy az étkeztetés 

esetében az alapanyag-beszerzés hogy történik? 

  

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy az előterjesztés végén szerepel egy általános mondatban (tehát 

nem intézményenként kiemelve), hogy aljegyző asszony folyamatosan végzi mind az elektromos 

áramra, mind a gázszolgáltatásra vonatkozóan a szolgáltatók megkeresését és árajánlatok bekérését 

annak érdekében, hogy 2023. január 1-étől az árajánlatok alapján a legkedvezőbb szolgáltatási 

szerződések megkötésre kerüljenek, és ne maradjon az önkormányzat szolgáltatás nélkül. 

Az alapanyag-beszerzésre pályáztatás és árajánlat alapján megvannak a beszállítók és szolgáltatási 

szerződések kerültek megkötésre, amelyek mellékletében adott termékek szerepelnek. Ezek a 

mellékletek folyamatosan változnak. Több beszállító van. Van, hogy csak 1 terméket rendelnek adott 

beszállítótól, pl. tojást, mert az ő ára a legkedvezőbb. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő a 9. alponttal kapcsolatban (közvilágítás energiafogyasztás 

mérséklésének lehetőségei) az első pontot idézte: „A közvilágítás be- és kikapcsolásának 10-10 

perccel történő módosítása, mellyel napi szinten 20 perccel rövidebb ideig lenne üzemelne a városi 

közvilágítás.” Véleménye szerint ez nagyon kicsi beavatkozás. 

 

Lazók Zoltán polgármester jelezte, azokat a javaslatokat írták le, amiket az E.on ajánlott. Majd 

eldöntik, hogy melyik irányba menjenek. Kb. 3 M Ft-ba kerülne a 10-10 perces átállítás. Az, hogy 

éjfélkor lekapcsol és 4 órakor visszakapcsol a közvilágítás, az majdnem 7 M Ft. Javaslat az is, hogy 

tartsák meg azokat a lámpatesteket, amelyek a forgalmasabb területek, a gyalogátkelőhelyek, a 

csomópontok közvilágítását végzik, továbbá az energiatakarékos világítótesteket és a többit kérjék 

lekapcsolni a szerelőtől. Ezzel közel 60%-os költségmegtakarítást lehet elérni. Lehet mixelni a 

javaslatokat. A teljes kikapcsoláshoz az E-on. kéri a rendőrség hozzájárulását is, akivel egyeztettek. 

Korrekt előterjesztést fognak készíteni a testület számára, aki a döntést meg fogja hozni. A tavalyi 4 M 

Ft havi átlagról 12 M Ft-ot meghaladja a havi közvilágítási számla. Tehát erről muszáj lesz dönteni. 
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Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, a közvilágítás költsége rendkívül nagy terhet ró 

a városra, ezeket a kérdésköröket gyorsabban kellene megtárgyalni és döntést hozni. Több 

operativitást, nagyobb tempót vár el. Most az idő pénz.  

 

Lazók Zoltán polgármester kérdése az volt, Gyuga képviselőtársa miben segített neki ebben? A 

partnereiknek is rengeteg önkormányzata van, például az E-onnál a múlt héten kerültek sorra. A 

megadott lehetőségek közül számolni kell mindennel. Meg kell vizsgálni, szívesen veszi a segítséget. 

Számtalan más dolgot vizsgálnak még párhuzamosan.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő jelezte, polgármester úr Gyuga Mihály képviselőtárságnak túl 

sok lehetőséget nem adott, ugyanis az adhoc bizottságba az ellenzék nem lett meghívva. Az 

előterjesztésben leírva az szerepel, hogy bizottság a bizottsági elnökökből és intézményvezetőkből áll. 

Megjegyezte, innentől kezdve a felelősség azé a döntéshozóé, aki hivatalosan benne van.  

Az Idősek Átmeneti Otthonában a fűtéscsökkentéssel probléma lehet, hiszen ott fűteni kell. Nem zárná 

ki a fűtés kapcsán a villamos energia felhasználását, mert annak az ára megközelítőleg sem emelkedik 

annyira, mint a távfűtésé. A hálószobákba esetleg villanyfűtéssel az intézmény rásegíthet a fűtésre. És 

olyan helyeken, ahol kevesen tartózkodnak, ott veszi le a fűtést. Ugyanis a városban gáz és a távhő ára 

szállt el, a villamos energiáé még nem kezelhetetlen. 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, fűtési célra használva a villamos energiát 1 GJ az 277 kwh, 1 

GJ 55.800 Ft a távhőnél és a 180 Ft/kwh x 277, akkor 50.000 Ft körüli a költség. A távhőt valóban 

nem lehet olyan gyorsan szabályozni, mint a rásegítést, illetve ahol nincs más megoldás, tényleg ezt 

kell használni, de nagy energiaköltség-csökkentést nem lehet elérni. 

 

Baráth Domonkos intézményvezető elmondta, próbálkoznak, vizsgálják a lehetőségeket, például 

hogy a távfűtés helyett kazánok beállítását, mint a tűzoltóságon. A villamos hálózatnál várják a 

tervezőt, aki meg tudja mondani, hogy mennyibe kerül a hálózat korszerűsítése, ugyanis a meglévő 

hálózat biztosan nem bírná el ezt a terhelést, mert 1954-ben készült.  

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az biztos, hogy az idősekről gondoskodni kell rövid távon is és 

meg kell oldani, hogy az idősek ne fázzanak.  

 

További kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés 

szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

176/2022. (X. 27.) határozata 

további önkormányzati döntésekről a megnövekedett rezsiköltségek hatásának kezelése 

érdekében 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. Elfogadja a tájékoztatót az előterjesztés szerinti tartalommal. 

2. Elfogadja az önkormányzati intézmények- Oroszlány Város Óvodái, Kölcsey Ferenc Művelődési 

Központ és Könyvtár Oroszlány, Önkormányzati Szociális Szolgálat, Oroszlányi Közös 

Önkormányzati Hivatal – vezetői által, a rezsiköltségek csökkentése érdekében tett intézkedéseket 

az előterjesztés 1-4. pontjaiban meghatározottak szerint. 

3. Elfogadja az önkormányzat által fenntartott sportlétesítmények működéséhez kapcsolódó 

intézkedéseket az előterjesztés 5. pontjában meghatározottak szerint. 
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4. Egyetért azzal, hogy az év végéig további intézkedési javaslatok kerüljenek átgondolásra 

kiemelten vizsgálva az új fűtési rendszerek kialakításának lehetőségét, intézmények 

átköltöztetését, részleges lezárást, nevelési csoportok összevonását. 

5. Egyetért az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatal költözésével az előterjesztés 4. pontjában 

meghatározottak szerint. 

6. Felkéri az önkormányzati intézmények vezetőit, a jegyzőt, hogy az intézmények működését, 

munkarendjét, ügyfélfogadási rendjét érintő módosításokat az intézmények szervezeti és 

működési szabályzatában, szakmai programjaiban vezessék át és a képviselő-testület november 

havi rendes ülésére terjesszék be. 

7. A közszolgálati tisztségviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 232. § (3) bekezdése alapján 

az Oroszlányi Közös Önkormányzati Hivatalban igazgatási szünetet rendel el 2022. december 23. 

napjától 2023. január 03. napjáig. 

8. Közvilágítási energiafogyasztás mérséklésének lehetőségei közül az üzemelő (világító) 

lámpatestek számának csökkentését preferálja első körben. 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

9. NAPIRENDI PONT: Ajánlatkérés „Rendelési időn kívül végzett központi orvosi (felnőtt- 

és gyermekorvosi) ügyeleti szolgáltatás Oroszlány, Bokod, Kecskéd, 

Szákszend, Dad, Kömlőd települések közigazgatási területén” 

tárgyban 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, az Önkormányzat és az INTER-AMBULANCE Egészségügyi 

és Szolgáltató Zártkörűen Működő Részvénytársaság között 2021. június 30. napján, a központi 

ügyelet tárgyában létrejött szolgáltatási szerződés 2022. december 31. napján lejár. 

2022. március 22-én lépett hatályba a közbeszerzési törvény módosítása, amely értelmében kikerültek 

a törvény hatálya alól az uniós értékhatárt (262.485.000,- Ft) el nem érő egészségügyi szolgáltatások 

akkor, ha az ellátási kötelezettség körébe tartozó, részben vagy egészben közfinanszírozott 

közszolgáltatás teljesítését szolgálják. A 2023. évre vonatkozó szolgáltatási szerződés – figyelemmel a 

tárgyára és a becsült értékére – nem tartozik a közbeszerzési törvény hatálya alá.  

A határozati javaslat szerinti tartalommal kezdeményezi az ajánlatkérést a központi orvosi ügyelet 

2023. évi megszervezése érdekében. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő kérdésére – Az ügyeleti ellátást jelenleg biztosító céget 

megkeresték már, volt-e szóbeli egyeztetés? – Lazók Zoltán polgármester elmondta, volt szóbeli 

egyeztetés, fog a cég ajánlatot adni, amennyiben a jogszabályváltozás nem lép életbe. Kifejezetten 

szakmai egyeztetés volt, pénz nem került szóba. Az a zavaró momentum, hogy arról van szó, az állam 

ezt a tevékenységet más módon kívánja elvégezni. Többek között kapott az önkormányzat egy olyan 

levelet, amelyben azt ajánlják, hogy a mentőszolgálattól is kérjen ajánlatot. Ezt meg fogják tenni.  

 

További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés 

szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

177/2022. (X. 27.) határozata 

ajánlatkérésről „Rendelési időn kívül végzett központi orvosi (felnőtt- és gyermekorvosi) 

ügyeleti szolgáltatás Oroszlány, Bokod, Kecskéd, Szákszend, Dad, Kömlőd települések 

közigazgatási területén” tárgyban 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza:  

1. „Rendelési időn kívül végzett központi orvosi (felnőtt- és gyermekorvosi) ügyeleti szolgáltatás 

Oroszlány, Bokod, Kecskéd, Szákszend, Dad, Kömlőd települések közigazgatási területén” 

tárgyban közbeszerzési törvény hatálya alá nem tartozó beszerzési eljárást indít az alábbi 

feltételekkel:  

a) a szolgáltatási szerződés időtartama: 2023. január 1.és 2023. december 31. közötti időszak 

b) az eljárás fajtája: tárgyalásos eljárás 

c) Az ellátási időszakok a következők:  

• munkanapokon 16 órától reggel 8 óráig  

és 

• hétvége, ünnepnap, munkaszüneti nap: megelőző munkanap 16 órától az azt 

követő munkanap 8 óráig 

2. A központi ügyeleti rendszerben részt vevő önkormányzatokat megkeresi a 2023. január 1.és 

2023. december 31. közötti időszakra vonatkozó központi ügyeleti szolgáltatás tárgyú eljárásban 

való részvételre vonatkozó döntés meghozatala érdekében. 

3. A központi ügyeleti szolgáltatásnak helyszínt biztosító épületrészre vonatkozó bérleti szerződést 

az Oroszlányi Szakorvosi és Ápolási Intézettel javasolja 2023. december 31. napjáig 

meghosszabbítani, és felkéri a polgármestert, hogy a szerződéshosszabbítás céljából keresse meg 

Dr. Varju János főigazgatót. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

10. NAPIRENDI PONT: Döntés Pályázati Önerő összegének pontosításáról a TOP-1.4.1-19-

KO1-2019-00002 pályázattal kapcsolatban 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

     Bársony Éva osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a képviselő-testület 36/2022. (III.11.) határozatban döntött a 

projektek megvalósításához kapcsolódó hitelfelvételről, többek között a bölcsőde bővítésének 

beruházásához kapcsolódóan. A bölcsőde bővítési kivitelezésének pótmunkáit kezelő 

szerződésmódosítás közbeszerzési ellenőrzési folyamatok lezárultak, az ezzel kapcsolatos többlet 

támogatási kérelem elbírálása is megtörtént. 2022. október 18-án kapott az önkormányzat tájékoztatást 

arról, hogy a többlet támogatási kérelem elbírálása megtörtént, 16.530.580 Ft többlet támogatást az 

önkormányzat megkapta. A 2. szerződésmódosítás közbeszerzési ellenőrzési jelentése szerint a 

támogatási szerződés módosításához és egyúttal a többlet támogatási összeg támogató okiratba történő 

beemeléséhez a képviselő-testületnek a hitelfelvételi döntés mellett egy pontos összeget tartalmazó 

döntést kell hoznia a projekt megvalósításához kapcsolódó önerő összegéről. A folyamatok gyorsítása 

érdekében rendkívül testületi ülést ezügyben nem kíván tartani, így az előzetes tájékoztatásban 

foglaltakat alapul véve terjesztette a képviselő-testület elé a projekthez kapcsolódó pontos önerő 

biztosítására vonatkozó döntési javaslatot. A projekt összes költsége: bruttó 307.977.642 Ft, a projekt 

keretében támogatás terhére elszámolható költség: 296.530.280 Ft, nem elszámolható költség: 

11.447.062 Ft. 
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Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

178/2022. (X. 27.) határozata 

Pályázati Önerő összegének pontosításáról a TOP-1.4.1-19-KO1-2019-00002 pályázattal 

kapcsolatban  

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. A TOP-1.4.1-19 pályázati felhívásra benyújtott TOP-1.4.1-19-KO1-2019-00002 azonosítószámú 

„Az Oroszlányi Bölcsőde Épületeinek Bővítése” című projekt keretében az alábbiak szerint 

biztosítja a projekt megvalósításához szükséges nem elszámolható költségek fedezetét: 

• a projekt a következő ingatlanokon valósul meg:  

2840 Oroszlány, Óvoda köz 1-2. (539 Hrsz), 

2840 Oroszlány, (532/41 Hrsz),  

• a projekt összköltsége: bruttó 307.977.642 Ft 

• a projekthez kapcsolódó támogatás összege (elszámolható költség): 296.530.280,- Ft 

• a projekthez biztosítandó teljes önkormányzati saját forrás (nem elszámolható 

költség): 11.447.062 Ft 

ebből banki hitel: 11.447.062 Ft (2022. évi hitelszerződés) 

2. Utasítja Lazók Zoltán polgármestert a támogatási szerződés módosításának benyújtására, 

valamint a 11.447.062 Ft el nem számolható költség hitelkereti szerződés terhére történő 

lehívására. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. november 3.  

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző  

 

 

11. NAPIRENDI PONT: Előkészítő költségek biztosítása az Oroszlány - Felső-telepi 

Iparterület fejlesztése című pályázathoz (TOP Plusz -1.1.1.-21) 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Dr. Molnár Miléna aljegyző 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a képviselő-testület korábban vizsgálta egy központi konyha 

kialakításának feltételeit a jelenlegi Hajléktalan Ellátó Intézmény épületében. A kialakításhoz 

szükséges magas bekerülési költség okán nem reális a beruházás megvalósítása az elkövetkező 

időszakban. A városi közétkeztetési feladatokat az önkormányzat saját működési kereteibe vonta, a 

jelenlegi működési környezet ugyan széttagolt, de a feladatellátás megvalósítását lehetővé teszi. A 

Hajléktalan Ellátó Intézmény átalakításának forráshiánya okán nincs mód a konyhafejlesztés 

megvalósítására, ugyanakkor a TOP-Plusz források ugyanezen pályázati kiírás keretében iparterület 

fejlesztésre felhasználhatóak. 

A Komárom-Esztergom Megyei Önkormányzat részére a 2021-2027-es uniós költségvetési ciklus 

keretében benyújtott fejlesztési elképzelések között szerepeltek a felsőtelepi területen történő 

iparterület kialakításának elképzelései. A város 1,1 milliárd Ft keretösszegű pályázat benyújtására 

kapott előzetes támogatási ígéretet. 2022. november 30-ig lehet pályázatot benyújtani. A benyújtáshoz 

tervezési és közgazdasági/pályázati előkészítő munkarészek összeállítása szükséges, melyre a 

kiválasztási eljárást lefolytatták. A Kiválasztási Munkacsoport 2022. október 24-ei ülésén a 

legkedvezőbb ajánlatot tevő cégeket az eljárás nyertesének nyilvánította. Az előterjesztés sürgősséggel 
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történő tárgyalásának oka a szerződéskötés halaszthatatlan volta, valamint a fedezet biztosításának 

pénzügytechnikai realitása. 

A pályázati előkészítő munkarészek tekintetében a felmerült költségek nyertes pályázat esetén a 

támogatás terhére elszámolhatóak lesznek. A szerződéskötésekhez szükséges forrás a képviselő-

testület 162/2022. (IX. 29.) határozatában foglalt keretösszeg felszabadítása esetén biztosítható. A 

162/2022. (IX. 29.) határozatában a képviselő-testület a városi közvilágítási rendszer fejlesztésére 

vonatkozó tervezési feladatok fedezetét különítette el (bruttó 12 millió Ft értékben), ugyanakkor a 

tervezési szolgáltatás ellenértékét csak a 2023. évben kell kiegyenlíteni, mivel a tervezési időszak ~5 

hónap. A tervezési szolgáltatás ellenértéke bruttó 10.591.800 Ft, az eljárás eredményéről a 

Kiválasztási Munkacsoport 2022. október 24-ei ülésén hozott döntést. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő felvetette, nehezére esik elfogadni, hogy 80 M Ft-os 

útkoncepció nem jön be tárgyalásra csak az utolsó pillanatban, 300 M Ft-os útfejlesztés nem kerül a 

szakbizottság elé. Az, hogy egy 1,1 Mrd Ft-os ipari parki fejlesztést nem tárgyalhat a Városfejlesztési 

Bizottság, már neki sok. Miért nem tudott bejönni egy ilyen volumenű előterjesztés az egy 1 héttel 

ezelőtti, szerdai bizottsági ülésre? Mi volt az oka annak, hogy ez az előterjesztés nem került a 

bizottság elé? 

Itt volt a pandémia, volt egy csomó idő az ipari park fejlesztését illetően. A  nem megvásárolt területek 

esetében miért nem indította be az önkormányzat, a hivatal a kisajátítási eljárásokat? Jönne a pénz, de 

a terület nem az önkormányzaté. 

Kijelölésre került egy ipari parki felhasználási terület, ki jelölte ki, ki tárgyalta végig? Miért nem jött 

be a szakbizottság elé? 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, kisajátítást addig nem tudnak elrendelni, amíg nincs hozzá 

forrásuk. Egyértelmű, hogy ennek pénzügyi okai voltak. 

 

Dr. Molnár Miléna aljegyző elmondta, a jelenlegi előterjesztésben kizárólag az előkészítő költségek 

biztosításáról születik döntés, illetve felhatalmazás a szerződés aláírásához. Az összes egyéb 

kérdésben nem születik még döntés. Tehát az előkészítő folyamatok a szerződéskötés követően mind a 

pénzügyi-közgazdasági feltételek, mind a pályázat megtérülési számításai, mind a pályázat előkészítő 

munkarészek most fognak elkészülni. Nem lesz akadálya annak, hogy a pályázat benyújtásáról szóló 

döntés előtt ezek a bizottságok előtt is részletesen ismertetésre kerüljenek. A pályázat konkrét műszaki 

tartalma nincs most eldöntve. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő kérdése az volt, hogy miért nem jöhetett be a bizottsági 

ülésre ez az anyag? Az időintervallum miért volt ennyire szoros, ennyire feszített? Itt azért egy több 

oldalas anyag van, aminek az összeállítása nem egy-két nap. Valószínűleg az összeállítás elkezdésekor 

bejöhetett volna a bizottság elé ez az anyag. Az anyagban egyébként kijelölt akcióterület van úttal 

együtt. Ez már valamilyen alapdöntést valaki részéről megkívánt és az nem a bizottság volt. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, a pályázatnak a benyújtása november 30., viszont olyan pályázati 

előkészítő feladatokat igényel, amikről most szükséges dönteni. A pályázati előkészítő munka 

eredményeképpen össze fog állni egy pályázati anyag, amit a novemberi ülésen mind a bizottságok, 

mind a képviselő-testület fog tudni tárgyalni. Ha ez most nem jön be sürgősséggel, hanem a 

novemberi ülésen döntene a képviselő-testület az előkészítő munka megfinanszírozásáról, akkor nem 

fog elkészülni a pályázati dokumentum, mert a feltételek hiányozni fognak. Csak az előkészítő 

költségek megelőlegezéséről van szó, ami később, sikeres pályázat esetében visszakerül a pályázati 

pénzből. A novemberi testületi ülésen a teljes pályázati anyag elemzése meg tud történni. Most nem 

születnek olyan döntések, ami kizárná, hogy akár a műszaki tartalomba, akár bármibe ne tudjon a 

szakbizottság, vagy a képviselő-testület beleszólni. 

 
Gyuga Mihály József települési képviselő nem tudta elfogadni azt a választ, hogy anyagi okai vannak 

annak, hogy a kisajátítást nem lehetett elindítani. Egy kisajátításnál mindenféle bírósági és jogi 

hercehurca éveket vehet igénybe, és fizetni akkor kell, amikor a bírósági döntés alapján a kisajátított 

területeket megvásárolhatja az önkormányzat. Több évvel ezelőtt (de mindenképpen a pandémia előtti 

időszakban) arra utalt, hogy bőven lenne idő jogi és bírósági procedúrákat végig csinálni. Most itt van 

a fejlesztési lehetőség, és a kisajátítások nem történtek meg.  
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Ha egy útfelújítás, útátépítés kapcsán minden további nélkül fel tudnak venni 80 M Ft hitelt, akkor egy 

igen komoly ipari parki fejlesztés kapcsán is tudnának azonnali hitelt felvenni, hogy a kisajátítás után 

a tulajdonosokat kifizessék. Folyamatos, elhúzódó kifizetésről lett volna szó. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő véleménye szerint a pályázat-előkészítések akadoznak. 

Egyetértett Gyuga képviselőtársával, egy nagy terület ki van jelölve, utak vannak kijelölve, 

épülethangár van kijelölve. A műszaki dolgokhoz nem ért, sokkal jobban szereti, amikor a 

szakbizottság megtárgyalja és megvizsgálja ezeket a dolgokat. Egy ekkora pályázatnál, ekkora 

beruházásnál hiányzik a döntés-előkészítés. Ez az előterjesztés nagyon későn került be. Előző testületi 

ülésen szembesültek ezzel a Hunyadi iskola és környezeténél előkészítéssel, ott is másfél hónapos 

csúszásban vannak. Kérdése az volt, hogy miért nem tud üzemelni a bölcsőde új épületszárnya? Ki ül 

azon, hogy ne legyen berendezés? Rég gyerekeknek kellene ott már csiripelni, két kis asztal, két kis 

szék beszerzésén ül valaki. Ezek az előkészítések egyre lassabbak és egyre rosszabbul mennek.  

 

Gyuga Mihály József települési képviselő jelezte, abszolút támogatja az előterjesztést, a 

terminusokkal és magával az egésznek a tempójával nem ért egyet. Az anyagban benne van, és most 

szembesült először azzal, hogy az elmúlt években komoly befektetői szándék is megjelent volna már, 

ha tudna az önkormányzat területet is biztosítani. Komoly cég jött már volna ide. Sokkal könnyebben 

tudtak volna ráfordulni erre a mostani gazdasági helyzetre. Az ipari park fejlesztését mindig is 

forszírozta és nagyon sajnálja, hogy nem abban az ütemben folyt, ahogy szerették volna, és nagyon 

leállt a fejlesztés kérdésköre a kisajátításokkal együtt. Sajnálatát fejezte ki, hogy most kezdenek ennek 

igazán neki, véleménye szerint jelentősen el vannak ebben a témakörben csúszva.  

 
További kérdés, hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

179/2022. (X. 27.) határozata 

előkészítő költségek biztosításáról az Oroszlány - Felső-telepi Iparterület fejlesztése című 

pályázathoz (TOP Plusz -1.1.1.-21) 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. Egyetért azzal, hogy pályázat kerüljön benyújtásra a TOP_Plusz-1.1.1-21 azonosítószámú, 

Helyi gazdaságfejlesztés című pályázati felhívásra az Oroszlány Város Önkormányzata részéről 

az Oroszlány - Felső-telepi Iparterület fejlesztése címmel összesen 1100 millió Ft összegű, 

100%-os támogatási intenzitású pályázati forrás elnyerésére. 

2. Hatályon kívül helyezi a 162/2022. (IX. 29.) határozatát. 

3.  A pályázat benyújtásához szükséges előkészítő dokumentumok költségeinek fedezetét bruttó 

9.398.000 Ft értékben a beruházási céltartalék terhére biztosítja. 

4. Az Oroszlány város közvilágítás fejlesztési, üzemeltetési koncesszió tárgyú közbeszerzési eljárás 

előkészítési, tervezési feladatainak megrendeléséhez szükséges 10.591.800 Ft összegű forrást a 

2023. évi költségvetésében tervezi.  
5. Felhatalmazza a polgármestert, hogy gondoskodjon a feladatellátásokhoz szükséges szerződések 

aláírásáról és a pályázati dokumentációk határidőben történő összeállításáról. 
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6. Utasítja a polgármestert, hogy az önkormányzat 2022. évi költségvetésének soron következő 

módosításakor gondoskodjon a 3. pont szerinti előirányzat változásainak átvezetéséről és ennek 

megfelelően a költségvetési rendelet módosításának képviselő-testület elé terjesztéséről. 

 
Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

   a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

12. NAPIRENDI PONT: Kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok 

véleményezése 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a nemzeti köznevelésről szóló törvény szerint az iskolák 

felvételi körzetét a területileg illetékes tankerületi központ határozza meg és teszi közzé. A felvételi 

körzetek megállapításához a területileg illetékes tankerületi központnak be kell szereznie az érdekelt 

települési önkormányzatok véleményét. A Tatabányai Tankerületi Központ elkészítette az általános 

iskolai körzetek tervezetét, amelyet továbbítottak a két általános iskolának. A Hunyadi Mátyás 

Általános Iskola a tervezetet elfogadta, módosítási javaslatot nem fogalmazott meg. A József Attila 

Általános Iskola igazgatója jelezte, hogy „A jelenlegi körzetnél nagyobb körzetet ellátni – 

pedagógushiány miatt - nem tudnak”. Ezek alapján javasolta, hogy az iskolai körzethatárok a 

2023/2024-es tanévre ne módosuljanak. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

180/2022. (X. 27.) határozata 

a kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 50. § (8) bekezdésére hivatkozással a kötelező 

felvételt biztosító általános iskolák körzethatárainak meghatározása ügyében véleményezési 

jogkörében eljárva egyetért a 2023/2024. évi tanévre vonatkozó, a Tatabányai Tankerületi Központ 

által elkészített kötelező felvételt biztosító általános iskolai körzethatárok kijelölésével.  

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. november 3.  

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 
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13. NAPIRENDI PONT: Az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos 

döntések 

 

Előadó:  Székely Antal, a HB elnöke 

   Előkészítő: Szemző Ildikó osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, Dr. Szabó Zsolt háziorvos 2022. június 29-én bejelentette, hogy 

– figyelembe véve a jogszabályban meghatározott 6 hónapos felmondási kötelezettséget – 2022. 

december 31-én háziorvosi tevékenységét szeretné befejezni. Döntését a nyugdíjazásával indokolta. 

Dr. Szabó Zsolt a bejelentésében jelezte, hogy praxisjogát megpróbálja értékesíteni, amelyre 

jogszabály adta lehetősége van 2023. június 30-ig.  

Javasolta a képviselő-testületnek, hogy a bejelentésben megjelölt indok alapján - a 6 hónapos 

felmondási idő figyelembe vételével – Dr. Szabó Zsolt feladat-ellátási szerződését 2022. december 31. 

napjával szüntesse meg. A körzet működtetésére vonatkozóan az önkormányzat pályázatot ír ki. Új 

orvos jelentkezéséig a körzet helyettesítésére vonatkozóan jelenleg még egyeztetéseket folytat az 

oroszlányi háziorvosokkal. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így kérte, szavazzanak az előterjesztés szerinti 

határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

181/2022. (X. 27.) határozata 

az oroszlányi V. számú felnőtt háziorvosi körzettel kapcsolatos döntésekről  

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá kapcsolódó 

egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől eltérően 

rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius katasztrófára 

tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében veszélyhelyzet 

kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. rendelet 4. § által 

meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. Jóváhagyja az V. felnőtt háziorvosi körzet alapellátásának biztosítására irányuló, Dr. Szabó Zsolt 

orvossal kötött feladat-ellátási szerződés megszüntetését 2022. december 31. napjával. 

2. Felhatalmazza a polgármestert, hogy a háziorvosi körzet alapellátásának biztosítása érdekében a 

városban dolgozó háziorvosokkal folytasson tárgyalásokat a tartós helyettesítéssel kapcsolatosan. 

3. Felhatalmazza a polgármestert az V. számú felnőtt háziorvosi körzetre irányulóan a Komárom-

Esztergom Megyei Kormányhivatal Tatabányai Járási Hivatal Népegészségügyi Osztálya felé a 

működési engedély kérelem benyújtására, és a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelővel kötendő 

finanszírozási szerződés aláírására. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

14. NAPIRENDI PONT: Helyi közutak, parkolók és járdák közlekedésfejlesztési 

koncepciójával kapcsolatos döntések 

 

Előadó:  Szanyi Gábor, a VFKB elnöke 

   Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a képviselő-testület 2015. októberében elfogadta a helyi 

közutak, parkolók és járdák fejlesztési koncepcióját és annak mellékletét, majd 2018 decemberében 

döntött arról, hogy munkatervébe évente felveszi és elvégzi a fejlesztési koncepció aktuálisan 

következő évre vonatkozó felülvizsgálatát. 



 

22 

 

Fontos eleme a koncepciónak a sűrűn lakott új- és óvárosi részeken történő parkolók létesítése. A 

2014. júniusában elfogadott parkoló koncepció fejlesztési igényeit szem előtt tartva, a 2015-2021. 

közötti időszakban 792 db parkolóhely létesült 

A Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság októberi ülésén megtárgyalta a napirendet és 

összeállította az immáron 124 tételt, – ebből 52 megvalósult – projektet tartalmazó táblázatot, melyet 

követően javaslatot tett a továbbiakban elvégzendő prioritásokra. Az előterjesztés 1. melléklete 

szerinti, kiemelt fontosságú feladatokat elsősorban a kormányzati forrásból 2021-2022. évben 

megvalósított közútfejlesztési beruházásokhoz igazította a bizottság. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Városfejlesztési és 

Környezetvédelmi Bizottság tárgyalta az előterjesztést és a határozati javaslatot egyhangúlag 

elfogadásra javasolja. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 

 

A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

182/2022. (X. 27.) határozata 

a helyi közutak, parkolók és járdák közlekedésfejlesztési koncepciójával kapcsolatos döntésekről 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

Elfogadja a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságnak a helyi közutak, parkolók és járdák 

közlekedésfejlesztési koncepciójával kapcsolatosan – az előterjesztés 1. melléklete szerinti műszaki 

tartalommal és prioritásokkal – megfogalmazott javaslatait. 

 

Határidő: a határozat kihirdetésére: 2022. november 3. 

Felelős: a határozat kihirdetéséért: Dr. File Beáta jegyző 

 a határozat végrehajtásáért: Lazók Zoltán polgármester 

 

 

15. NAPIRENDI PONT: Településrendezési Tervvel kapcsolatos döntések 

 

Előadó:  Lazók Zoltán polgármester 

   Előkészítő: Bartalus László osztályvezető 

 

Lazók Zoltán polgármester elmondta, a SUEZ Water Technologies & Solutions Hungary Kft. 

részéről kérelem érkezett a Településrendezési Terv módosítása iránt, mely szerint szükség lenne a 

2117/55 helyrajzi számú ingatlan esetében az előkert mértékének csökkentésére, illetve az 

építménymagasság növelésére. A határozati javaslat szerint a Településrendezési Terv módosításának 

tervezési programjaként javasolta elfogadni a Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság által is 

támogatott építési előírások megváltoztatására irányuló tervdokumentáció elkészítését a kérelmező 

általi, teljes körű költségviselés mellett. 

 

Szanyi Gábor VFKB elnök/települési képviselő jelezte, bizottságuk teljes támogatással, egyhangúlag 

elfogadásra javasolta a határozati javaslatot. 

 

További hozzászólás és módosító javaslat nem volt, így Lazók Zoltán polgármester kérte, hogy 

szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslat elfogadásáról. 
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A képviselő-testület az előterjesztés határozati javaslatát nyílt szavazással, 11 fő települési képviselő 

részvételével, 11 igen szavazattal elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata képviselő-testületének 

183/2022. (X. 27.) határozata 

a településrendezési tervvel kapcsolatos döntésekről 

Oroszlány Város Önkormányzatának képviselő-testülete a katasztrófavédelemről és a hozzá 

kapcsolódó egyes törvények módosításáról szóló 2011. évi CXXVIII. törvény 46. § (4) bekezdésétől 

eltérően rendelkező, az Ukrajna területén fennálló fegyveres konfliktusra, illetve humanitárius 

katasztrófára tekintettel, valamint ezek magyarországi következményeinek az elhárítása érdekében 

veszélyhelyzet kihirdetéséről és egyes veszélyhelyzeti szabályokról szóló 180/2022. (V. 24.) Korm. 

rendelet 4. §-a által meghatározott feladat- és hatáskörében eljárva az alábbi határozatot hozza: 

1. A Településrendezési Terv (a továbbiakban: TrT) módosításának tervezési programjaként 

elfogadja az oroszlányi 21127/55 helyrajzi számú ingatlanra vonatkozóan az előkert mértékének 

csökkentését, illetve az építménymagasság növelését. 

2. Az előterjesztés 4. melléklete szerinti tervezési árajánlat alapján egyetért az 1. pontban 

részletezett TrT módosítás elkészítésére vonatkozó, 1.150.000 Ft + ÁFA, mindösszesen bruttó 

1.460.500 Ft összegű tervezési költséggel, annak a kérelmező által – háromoldalú 

Településrendezési Szerződés keretében – történő, teljes körű költségviselése mellett. 

3. Felhatalmazza a polgármestert a módosítással kapcsolatos Településrendezési Szerződés 

előkészítésére és aláírására. 

4. Elfogadja a módosítással kapcsolatosan a megalapozó vizsgálat és az alátámasztó javaslat 

tartalmát meghatározó, az előterjesztés 3. melléklete szerinti főépítészi feljegyzést. 

5. Megállapítja, hogy az 1. pontban részletezett módosítás az épített környezet alakításáról és 

védelméről szóló 1997. évi LXXVIII. törvényben foglalt követelményeknek megfelel. 

 

Határidő:  a határozat kihirdetésére:  2022. november 3. 

Felelős:  a határozat kihirdetéséért:  Dr. File Beáta jegyző 

 

 

16. NAPIRENDI PONT: Kérdés, interpelláció 

 

Lazók Zoltán polgármester tájékoztatta képviselőtársait arról, hogy előzetes írásbeli kérdés és 

interpellációs hozzászólás képviselőtársai részéről nem érkezett. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, az elmúlt testületi ülés alkalmával is szóvá 

tették, hogy gond van a városban újonnan épülő épületek városképi megjelenésével. Papp Péter 

képviselőtársa a Hunyadi János utcában épült épületre gondolt, neki pedig kifejezetten nem tetszik a 

Fekete István Sportcentrum felé néző két új épület megjelenése. Amikor bejön a városban nem két 

konzervépület hátsó pléhlemezeit szeretné látni, hanem egy szép városképet.. Ráadásul a viszonylag 

tűrhető látványt, amit a sportcentrum jelentett, ez a két új, ronda épület teljes egészében eltakarja. 

Lépniük kellene abba a témakörben, hogy a városnak legalább véleményezési joga lehessen a város 

városképébe beilleszkedni szándékozó épületek megjelenését illetően. Igenis kapjanak előzetes 

tájékoztatást az új épületek látványtervéről. 

 

Papp Péter Attila települési képviselő Németh Gábor vezérigazgató úrhoz intézett két kérdést.  

1. Az előterjesztésben szerepeltek ipari parki céges megkeresések. Ha ez a pályázat nem kerül a 

testület elé, akkor ők erről semmilyen tájékoztatást nem kapnak? Az ipari park a városé, a döntést a 

képviselő-testület hozza meg, maga a kezelése van az OIH Zrt.-re bízva. Az előterjesztés szerint már 

évekkel ezelőtt megkeresések történtek úgy, hogy az OIH Zrt. egy fél szóval nem tájékoztatta erről a 

képviselő-testületet, de a szakbizottságot sem. 

A kínai áruház mögül kitiltották a járműveket, az elkezdett építkezés miatt. Az építkezés már 

hónapokkal ezelőtt leállt. Vezérigazgató úr azt ígérete, hogy azt a területet majd hasznosítják. Ez 

ügyben történtek-e lépések?  
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Németh Gábor vezérigazgató az ipari parki kérdéssel kapcsolatban elmondta, az anyagban is 

szerepel, különböző társaságok nevesítve is vannak, ebből az egyik legnagyobb a japán társaság. Ezek 

a megkeresések különböző időpontokban érkeztek a társaságukhoz és alapvetően arra vonatkoztak, 

hogy milyen ipari területek, üres telkek vannak a városban, milyen infrastrukturális ellátottsággal, 

közműhelyzettel, útkapcsolatokkal. Ezekre mindig adtak választ, javaslatokat, több területet meg is 

mutattak az érdeklődőknek. Ezzel kapcsolatban az állami befektetési ügynökséggel (HIPA) is tartották 

a kapcsolatot. Amikor az ipari park éves beszámolóját be szokták minden évben hozni a testület elé 

(idén még nem történt ez meg), akkor bemutatásra szoktak kerülni, hogy milyen megkeresések, 

érdeklődések érkeztek. Egyébként több ilyen találkozáson nemcsak társaságuk volt jelen, hanem a 

városvezetés részéről is volt jelen pl. alpolgármester. Bemutatják a helyszíneket, a 

közműkapcsolatokat, utána megvizsgálják a különböző területek a befektetők, más településeken is 

körülnéznek. Nyilván a közlekedési kapcsolatok nagyon fontosak. Véleménye szerint jön jelzés az 

önkormányzat irányába ezzel kapcsolatban. El kell mondani, hogy pl. ezzel a japán társasággal is egy 

idő után nem folytak tovább a tárgyalások, és az érdeklődők más települést választanak.  

A másik kérdést kérte konkretizálni.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő elmondta, arról a területről érdeklődött, ahonnan az OIH Zrt. 

javaslatára kitiltották a teherautókat, buszokat, mert ott építkezés kezdődött. Azt ígérte vezérigazgató 

úr fél évvel ezelőtt, hogy megvizsgálják, hogyan hasznosítsák azt a területet. Most parkolás sincs, 

építkezés sincs, hasznosítás sincs. 

 

Németh Gábor vezérigazgató elmondta, a kínai áruház mögötti terület közút részei önkormányzati 

tulajdonban vannak, erre vonatkozóan a Városfejlesztési Bizottság javaslatára az önkormányzat hoz 

rendeletet a közlekedési rend megváltoztatására.  Valóban részükről is jött egy olyan javaslat, hogy az 

Alkotmány-köz részen történjen forgalmi rend változás. A kínai áruház mögötti terület egy budapesti 

befektetőé, ezzel kapcsolatos információja, hogy kereskedelmi szolgáltató beruházás van ott tervben.  

 

Székely Antal HB elnök/települési képviselő Gyuga Mihály képviselőtársa jelzésére reagálva 

javasolta, forduljanak az országgyűlési képviselőjükhöz és ezeket a jogszabályokat változtassák meg, 

hogy az önkormányzatok ezeket a jogaikat visszakapják. Ugyanis ezeket az építéshatósági ügyeket az 

önkormányzatok kezéből kivették. Különben sem egyszerű ízlésekről és színekről vitatkozni, de az, 

hogy az önkormányzat egyáltalán nem szólhat bele abba, hogy mi és hogyan épüljön, az azért van, 

mert az önkormányzatok jogait ezzel is csorbították. Ismételten javasolta, hogy az országgyűlési 

képviselő valamilyen törvénymódosítással érje el, hogy ez ne így legyen. 

 

Gyuga Mihály József települési képviselő elmondta, csak azt szeretné, hogy Oroszlány szebb legyen. 

Egyébként a városnak van egy arculati kézikönyve, amiben bizonyos ajánlások, előírások, szándékok 

jelennek meg a homlokzatokat, az épületek külcsínét illetően. Azt kérné, hogy akik különböző 

épületeket terveznek, ezt nézzék át és igenis vegyék figyelembe a város meglévő előírásait és a 

városképet illető szándékait. Véleménye szerint ehhez normális építészi és tervezői hozzáállás kell. 

Szívesen fordul a képviselő asszonyhoz, de véleménye szerint ez sokkal inkább településvezetési 

hatáskör, de ezt meg tudják támogatni, de nem nekik kell ezt kezdeményezni. 

 

Lazók Zoltán polgármester hozzátette, az építéshatóság figyelembe veszi azokat az előírásokat, 

amiket az önkormányzat kialakít. 

 

Bartalus László osztályvezető elmondta az előző képviselő-testületi ülésen is volt erről szó. Van egy 

településképi véleményezési eljárás polgármesteri hatáskörbe utalva, melyet gyakorlatilag a települési 

főépítész képvisel az eljárás során. Az építési tervezések során a településképi vélemények ki lettek 

adva bizonyos megkötésekkel, amit a helyi jogszabály megenged. Onnantól kezdve a szubjektivitás 

nyilván kizárt dolog az eljárásban. A településképi vélemények benyújtásra kerülnek az építéshatóság 

elé, de jogszabály kimondja, hogy a településképi eljárás során hozott határozatban foglaltakat az 

eljáró hatóság nem köteles figyelembe venni. Nem tudják, hogy mi alapján mérlegelnek településkép, 

homlozatkép és egyéb tekintetben. 
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Papp Péter Attila települési képviselő vezérigazgató úrnak reagált. Elhiszi, hogy az OIH Zrt. az 

önkormányzatot tájékoztatja a megjelent befektetőkről, de kérte, hogy mint a tulajdonos döntéshozóit, 

a képviselő-testületet is legyenek szívesek tájékoztatni. Engem személy szerint nagyon-nagyon 

érdekelne egy-egy befektető megjelenése. Ne az OIH Zrt. döntsön semmiről.  

A másik kérdés kapcsán csak az önkormányzati területről beszélt, ahonnan a gépjárművek ki lettek 

tiltva az építkezés miatt. Vezérigazgató úr fél évvel ezelőtt azt mondta, hogy megvizsgálják a 

hasznosítását. Azóta már nincs építkezés, nincs parkolás és ezek szerint nem vizsgáltak meg semmit. 

Az volt az elsődleges, hogy onnan kitiltsák a parkoló járműveket, ez az OIH Zrt. javaslata volt. Akkor 

tegyenek már javaslatot a hasznosításra, ez egyébként személyes ígérvénye volt vezérigazgató úrnak. 

Attól nincsenek előrébb, hogy kitiltják a járműveket, parkolni nem tudnak hol, üresen áll a terület, a 

gépjármű-tulajdonos haragszik az önkormányzatra, pedig egyébként ide fizeti az iparűzési adóját. 

Megoldási javaslatot vár, nem választ. 

 

Németh Gábor vezérigazgatója elmondta, semmi akadálya, hogy akár a két ülés közötti 

tájékoztatóban a képviselő-testület írásosan, formálisan is kapjon ezekről az ipari parki 

megkeresésekről tájékoztatást. Kiemelte, hogy az OIH Zrt. nem dönt semmiről ezzel kapcsolatban, 

önkormányzati terület, a város gazdasága, a város ipari parkja. Nem hoznak olyan döntéseket, hogy 

kivel tárgyalnak. Ezek a tárgyalások sokszor a közlekedési kapcsolatokon és a munkaerő problémán 

akadnak meg. 

A Patakpark Liget Kft. írásban kezdeményezte az önkormányzatnál az Alkotmány közben a parkolási 

rendszer megváltoztatását, akinek a kérését az OIH Zrt. támogatta. Egyébként ezt a bizottság és az 

önkormányzat fogadja el rendeleti úton. Elmondta, ez egy közút, építkezés folyik, jelenleg is két ház 

épül ott közvetlenül mellette. Megismételte, hogy a forgalmi rend megváltoztatása, a közlekedési 

szabályok megváltoztatása rendeleti úton történik az önkormányzati kezelésű utaknál. Nem gondolja, 

hogy az útfelületre ígért hasznosítást. Amennyiben így van, ennek utánanéz. 

 

Bartalus László osztályvezető kiegészítésképpen elmondta, amikor döntés született erről, akkor nem 

a forgalmi rend módosításáról hozott döntést a képviselő-testület, hanem azt támogatta, hogy a 

kormányrendeletben és egy speciális minisztériumi rendeletben előírtak legyenek betartva mind a 

rendőrség, mind pedig a közterület-felügyelet által. A rendelet kimondja, hogy közterületen, illetve 

helyi közúton 3,5 t feletti gépjárművel várakozni, csak és kizárólag a helyi közútkezelő engedélyével 

szabad. Mivel ilyen engedéllyel nem rendelkezik senki, innentől kezdve szabálytalan az adott helyen 

történő parkolás, nem csak a kínai áruház mögött, hanem minden helyi közúton. Ennek a betartatását 

támogatta annak idején a képviselő-testület.  

 

Papp Péter Attila települési képviselő megjegyezte, az indoklásban annak idején az építkezés 

szerepelt. 20 évig ott parkoltak és senkit nem érdekelt. Ne beszéljenek félre. 

 

További kérdés, hozzászólás nem volt, megköszönte a jelenlévőknek és a televízió nézőinek a 

figyelmét, a képviselő-testület nyilvános ülését 18 óra 16 perckor bezárta és technikai szünetet 

követően zárt ülést rendelt el. 

 

 

k.m.f. 

 

 

 

 

 Lazók Zoltán Dr. File Beáta 

 polgármester jegyző 


